
                                                                                      

 

                                                                           
  

I. pracovní skupina – osoby a rodiny ohrožené, rizikové, v problémech a krizi 
        

 ZÁPIS ZE SETKÁNÍ 
                 

3/2024 
 

                   Datum: 16. 9. 2024 
 

 

Přítomni: dle prezenční listiny 

 

1. Úvod  

Přivítání členů pracovní skupiny a zástupců studentského parlamentu.  

 

2. Aktuality z KPSS Kyjovska + informace od koordinátorky: 

   

 Koordinátorka komunitního plánování informovala, že v září 2024 zastupitelstvo města 

Kyjova schválilo Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb Kyjovska na období 2024-

2026. Úprava materiálu proběhla na základě připomínkovacího řízení. Schválený plán,  

ale i podkladové materiály (např. SWOT analýzy všech skupin komunitního plánování) jsou 

ke stáhnutí na webových stránkách města Kyjova, na záložce KPSS.  

Do budoucna se materiály nebudou tisknout, všechny podklady jsou v PDF na webových 

stránkách.  

 Plán realizace opatření: Koordinátorka komunitního plánování prošla priority a opatření 

pro naši skupinu a rozdala všem plán realizace, kde jsou vyzdvihnuty jednotlivé aktivity  

a realizátoři. Jsou zde také přehledně zobrazeny hodnotící indikátory tak, aby jednotliví 

realizátoři aktivit věděli, co mají v průběhu let sledovat. 

K prioritám: 

SOS První pomoc v krizi – kapacity jsou plné, informovala Mgr. Kulheimová. Lidé chodí 

opakovaně, protože v regionu není dostatečná psychologická pomoc a podpora. Je  

na zvážení, jestli by se do budoucna nemělo rozšířit o půl den.  

Bc. Navarra (Educante) sdělila, že oni ještě kapacity pro poskytnutí psychologické péče  

a podporu mají. Službu poskytují pro děti, je placená (300,-Kč /hod.) poskytují až 10 hodin. 

V loňském roce byla služba zdarma, v letošním roce je částečně zpoplatněna. Terapeutická 

konzultace a podpora je i pro rodiče. Služba je v rámci projektu do konce roku 2025. Hledají 

další návazné projekty.  

Mgr. Vašíčková – Krok Kyjov, z.ú. informovala, že Mgr. Čamlíková zajišťuje individuální 

rodinnou terapii pro děti a dospělé, celkem 5 sezení. Služba je pro širokou veřejnost, nejen 

pro klienty Kroku.  Zašlou propagační materiál. Požádáno také o elektronickou verzi, aby  

se mohlo dát na webové stránky.  

Koordinátorka zašle tabulku, kde zmapují počet případů, oblasti a meziroční nárůst za rok. 

Bude sloužit jako statistický a výkonnostní přehled, aby bylo zřejmé, které problémy se řeší.  



                                                                                      

 

                                                                           
Začátkem roku 2025 se na skupinu pozve sociální pedagog ze ZŠ 

Komenského Kyjov, aby nám řekl příklady dobré praxe. Stále je priorita rozvoje dostat 

sociální pedagogy i do mimoškolských organizací. V roce 2024 zhodnocení po roce 

působení, v roce 2025 rozvoj a získání financí, v roce 2026 by byla realizace a rozšíření.  

Realizace AFFC  

V roce 2024 jsme dostali certifikát, který ještě oficiálně zástupci města nepřevzali od JMK. 

Máme již doručené cedule, které budou viditelně umístěny. Máme realizovat uvedené 

aktivity-sdílený kalendář s organizacemi, podpora preventivních programů ve školách, ukliď 

město ve spolupráci se studenty a žáky. Z toho důvodu byly přizvání i zástupci Studentského 

parlamentu., protože potřebujeme dostat informace a problematiku sociálních služeb mezi 

mladé lidi.  

Tajemník Studentského parlamentu p. Hunkař sdělil, že uklízí město spolu se studenty 

při Dnu země, ale v roce 2024 se úklid neuskutečnil. Školy v Kyjově uklízely individuálně. 

Na zasedání si k tomu udělají program a vše proberou. K informacím pro studenty,  

by pomohl zjednodušený letáček, ne brožura. Protože pozornost mladých lidí je těžké 

zaujmout a udržet.  

Bc. Navarra (Educante) sdělila, že společně se sebeobhájci už zhruba 5 let organizují úklid 

města. Navrhla, že by bylo vhodné sjednotit termín úklidu. Bude bonus propojit jednotlivé 

cílové skupiny - mentálně postižené, seniory a mladé lidi.  

Mgr. Vašíčková – Krok Kyjov, z.ú. informovala, že Dobrovolnické centrum 1-2x do roka 

čistí město a oblast kolem Kyjova. V loňském roce čistili černou skládku v Bohuslavicích.  

Úkol : Zkoordinovat organizace na společné uklízení. Na příštím setkání probereme návrhy  

a zřejmě realizace pod záštitou města v jarních měsících.  

Setkání školních metodiků prevence se uskuteční 9.10.2024. Koordinátorka připraví výstup  

o tom, co školy trápí nejvíc a na co je potřeba se zaměřit.  

 V Kyjově byl slavnostně otevřen Senior Point v budově Městské knihovny. Projekt je 

zaměřen na zvýšení informovanosti seniorů, ale např. i na posilování gramotnosti seniorů.  

 Mgr. Řihánek, MBA- vedoucí odboru sociálních věcí Městkého úřadu Kyjov informoval 

o Kyjovské kartě občana, která je od měsíce září 2024 na podporu stávajících a nových 

občanů města. Občané se zaregistrují přes Aktivní město, které najdou na webových 

stránkách města Kyjov. Stávající občané po registraci obdrží na kartu alokovanou částku  

ve výši 1000,-Kč, kterou musí vyčerpat do konce roku 2024. Pro nové občany je částka ve 

výši 5.000,-Kč, kterou musí vyčerpat do konce roku 2025. Na stránkách jsou uvedeny 

organizace a školy, kde je možné příspěvek čerpat. U stávajících občanů je příspěvek města 

30% a 70% si občan zaplatí z vlastních zdrojů. Pro nové občany jsou podmínky jiné. 

V současné době už je zaregistrováno asi 300 občanů. Projekt je pilotní a 3 měsíce jsou 

zkušební, kde se i zjistí odezva a připomínky od občanů.  



                                                                                      

 

                                                                           
Mgr. Hegedüs- ředitel DDM Kyjov, p.o. města informoval o tom, že i u nich 

se může příspěvek žádat. Už mají asi 4 případy, kdy si rodiče požádali.  

Mgr. Zemánková – ředitelka DDM Veselí nad Moravou se zeptala, jestli mohou být 

rodiče zapojeni do více projektů Aktivního města a čerpat na financování kroužků? K tomu 

Mgr. Řihánek, MBA odpověděl, že určitě ano, toto je projekt pro město Kyjov a Aktivní 

město má více projektů, popřípadě udělat dotaz na platformu Aktivní město. 

 Materiální pomoc v rámci povodní  

Bc. Navarra (Educante) měla dotaz k aktuální situaci, ohledně materiální pomoci  

pro postižené lokality? Z důvodu toho, jestli to bude někdo centrálně organizovat, aby to 

nebylo individuální? 

Mgr. Řihánek, MBA- vedoucí odboru sociálních věcí Městkého úřadu Kyjov 

informoval, že v současné době počkáme na konkrétní žádosti z center postižených míst, co 

budou potřebovat. Vše se bude řešit a koordinace by měla být od města Kyjova. Spolupráce 

je také s krizovými štáby, které také řeknou, kde je potřebnost. O všem se bude informovat, 

aby to bylo konkrétně zacílené.  

 Schválení financování Minimální sítě soc. služeb na rok 2025 

Koordinátorka komunitního plánování informovala, že zastupitelstvo města Kyjova 

schválilo Minimální síť sociálních služeb pro rok 2025 včetně financování -   

pro registrované poskytovatele sociálních a návazných služeb. Nedošlo k navýšení 

finančních prostředků pro rok 2025. V příštím roce se pokusí o navýšení finančních 

prostředků  

o 10% pro rok 2026. 

Dojde k drobným změnám v rámci dotačního řízení – koordinátorka KPSS doporučuje všem 

prostudovat aktualizovaná pravidla pro čerpání dotací, která budou zveřejněna v průběhu 

října, listopadu. Největší změnou v oblasti dotací pro sociální oblast a návazné sociální 

služby je, že každá organizace si podá pouze jednu žádost na jedno IČO. Žádost může 

obsáhnout více projektů. Maximální částka bude pravděpodobně 150 tis. Kč. Výhodou bude 

menší náročnost administrace také možnost převodu financí mezi položkami projektů. 

Nemusí se pak podávat individuální dotace. Dotační program bude zveřejněn v měsíci říjnu.  

 Informace z JMK  

Koordinátorka komunitního plánování informovala, že v září 2024 byly předkládány 

aktualizace strategických materiálů do zastupitelstva JMK. Jedním z nejdůležitějších 

materiálů byla Aktualizace krajského střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb  

pro období 2024-2026. V aktualizaci byla vyčleněna nová priorita o transformaci  

a deinstitucionalizaci pobytových služeb zejména pro osoby se zdravotním postižením, 

duševním onemocněním. Mezi službami, které se mají plně transformovat je i Domov 

Horizont. Je to jedná velká priorita JMK s velkou důležitostí, protože mají dostatek 

finančních prostředků na nákup rodinných domů, kde bude poskytována služba komunitního 



                                                                                      

 

                                                                           
typu. Vše se týká hlavně krajských zařízení. Proces bude v následujících 

desetiletích více intenzivní a z JMK je příslib o větší spolupráci a informovanosti 

pro koordinátory komunitního plánování. Pozitivním prvkem transformace je, že služby  

by se měly dostat i do regionů, kde dosud chybí a měly by být více dostupné. Kapacita 

služeb by se během transformace neměla snižovat. Budou více podporovány ambulantní  

a terénní sociální služby.  

Dále došlo k aktualizaci Akčního plánu soc.služeb pro r. 2025 v JMK, Kritérií  

pro financování sociálních služeb, Pravidel financování soc. služeb pro JMK i Pravidel 

základní sítě soc. služeb na období 2025-2026 (tyto materiály budou zaslány jako příloha 

zápisu).  

U Pravidel sítě se upravil pojem Hodiny přímé práce, došlo k rozšíření činností a úkonů 

pečovatelských služeb. Dále je povinnost pro poskytovatele soc. služeb v síti aktualizovat 

Evidenci žadatelů a uživatelů soc. služeb minimálně vždy k poslednímu měsíci. Nově  

i u služby Chráněné bydlení.  Pověření bude platné 2 roky.  

Sběr žádosti o dotační titul v JMK bude od 29.10. - 11.11.2024. V tomto období už nebude 

možná změna ve správní oblasti např. změna statutárů.  

Pokud sociální služby budou chtít rozvíjet sociální službu v dalších letech. Během měsíce 

října nebo listopadu 2024 se spojí s koordinátorkou komunitního plánování Bc. Prchalovou. 

V prosinci 2024 se budou informace o rozvojových záměrech přenášet na JMK.  

 Převoz zdravotně handicapovaných osob 

Koordinátorka komunitního plánování informovala o službě, která je zajišťována pro mladé 

dospělé po ukončení základního vzdělání. Protože je v Denním stacionáři pro CSS Kyjov 

nedostatečná kapacita, tak se nyní dopravují do Vlaštovky do Hodonína. Vlaštovka je 

v minimální síti a město Kyjov na ni přispívá. Doprava je zajišťována prostřednictvím CSS 

Kyjov každý všední den. Nyní využívají převozu 3 osoby. Do konce roku je doprava 

hrazena plně z rozpočtu města Kyjov.  

Pro příští rok proběhne jednání se zástupci postižených dětí, na kterém se oznámí další 

informace k proplácení. Postup pro zájemce je takový, že se obrátí na Denní stacionář při 

CSS Kyjov a oni po provedeném sociálním šetření vyhodnotí, jestli uživatele mohou 

přijmout (tzn.mají volnou kapacitu nebo nikoliv) - dají kontakt na DS Vlaštovka  

a informace na sociální odbor. Následně se bude řešit zajištění převozu a další podrobnosti. 

Bc. Navarra (Educante) sdělila, že mají zpětnou od rodičů, kteří o to měli zájem. Údajně 

klienty vozí neproškolený personál a jaká je kapacita? Koordinátorka KPSS sdělila,  

že služba je nyní poskytována CSS Kyjov v rámci osobní asistence, řidič je pracovník 

v sociálních službách. Pokud by byl i doprovod, stálo by to více financí.  

Ve Vlaštovce je poskytována sociální služba Denní stacionář. V současné době vozí 3 

klienty a kapacita podle auta je až 5. Pokud by byl o službu větší zájem tak by jezdila 

„Sanitka z Bučovic“. V jednání je rozšíření Denního stacionáře při CSS Kyjov. 

 



                                                                                      

 

                                                                           
           Volná rozprava a připomínky od členů pracovní skupiny: 

 

Členka Studentského parlamentu se dotazovala, jak probíhají preventivní programy  

na školách, kde jsou o nich informace?  

Koordinátorka komunitního plánová odpověděla, že preventivní programy jsou pro školy 

schválené Komisí prevence kriminality města Kyjov a na setkání školních metodiků 

prevence jsou podány informace. Následně si školy požádají u města Kyjov o konkrétní 

program prevence. Alokovaná částka na preventivní programy je ve výši 280 tis. Kč na rok. 

Pro letošní rok je vše už vyčerpané a bude se žádat na příští rok. Zástupcům Studentského 

parlamentu se pošle pozvánka na schůzku preventistů.  

 

 Bc. Navarra (Educante) nahlásila změnu člena v 1. pracovní skupině KPSS a to na  

Mgr. Zůbkovou, která bude docházet na jednání. Proběhlo hlasování, všichni přítomní 

souhlasili. Dále informovala, že budou mít pověření SPOD, mají proškolené pracovníky  

a budou spolupracovat s OSPOD. 

           

 Mgr. Zemánková – ředitelka DDM Veselí nad Moravou informovala o letních táborech, 

na kterých jsou děti vytipované od OSPOD  a umístěné od JMK. Ve Bzenci bylo 10 dětí  

a tímto by chtěla říct, že kapacitu by měli i pro více dětí. Informace pro JMK, sociální odbor 

by měla jít i od sociálních pracovnic OSPOD, že je potřeba více míst. Má smysl, že  

na táboře jsou děti z blízkého okolí, protože se pak vrací např. do mimoškolních kroužků  

a můžou u nich zajišťovat i následně prevenci, která bude více systematická, než u dětí, 

které přijedou z dálky a absolvují pouze tábor. 

 

 Mgr. Raisiglová- vedoucí OSPOD Kyjov sdělila, že vybírají děti na tyto tábory ve 

spolupráci se SAS pro rodiny s dětmi, kteří ví o rodinách, které nemají materiální zázemí. 

 

 

 

           Termín příštího setkání: 4.11.2024 od 13 hodin 

 

 

 

           Zapsala: Mgr. Hana Kolaříková  


